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دلجویی روحانی از محمدجواد ظریف

رئیس جمهوری: وزارت خارجه نماد قدرت سیاسی است

حسن روحانی، رئیس جمهوری، روز گذشته در 
جلسه هیأت دولت به صورت تلویحی به موضوع 
توهین به وزیر امور خارجه در صحن علنی مجلس 
شورای اسلامی ورود و از وزیر امور خارجه دلجویی 
کرد. هرچند روحانی صراحتا به اتفاق روز یکشنبه 
اشاره نکرد، اما تصریح کرد: »هر کشوری که دارای 
قدرت های ملی است )قدرت فرهنگی، اقتصادی، 
اجتماعی، سیاسی( یک نماد دارد. نماد قدرت سیاسی 
وزارت خارجه و نماد وزارت خارجه شخص وزیر خارجه 
است.« روز یکشنبه محمدجواد ظریف در صحن 
علنی مجلس شورای اسلامی با فریاد »دروغگو«ی 
برخی از نمایندگان مواجه شد و کار تا آنجا پیش رفت 
که جوّ مجلس برای دقایقی متشنج شد. روحانی با 
اشاره به رویکرد امام خمینی)ره( درباره وزارت خارجه 
گفت: »امام)ره( در دوران رهبری شان همیشه برای 
این مسأله اهمیت خاصی قائل بودند که وزیر خارجه 
مورد احترام باشد. رهبر معظم انقلاب هم همیشه 
هر کجا بودیم، شاهد بودیم که همواره از دولت و وزیر 
خارجه حمایت کردند.« روحانی تصریح کرد: »در این 
هفت سال کارهای بسیار عظیم و بزرگی انجام گرفته 
است؛ این کار آن قدر باعظمت است که دشمنان 
هم ناچارند در برابر این عظمت کار پذیرا باشند و 

قبول کنند.«رئیس جمهوری گفت: »در این مدت 
شده  گذاشته  کنار  امنیت  شورای  قطعنامه های 
است که قطعنامه های فصل هفتمی یعنی یک کار 
بی نظیر در تاریخ است که ۶ قطعنامه علیه جمهوری 
اسلامی ایران بدون اینکه یک روز و یک لحظه اجرا 
»لغو  افزود:  روحانی  شود.«  لغو  روز  یک  در  شود، 
قطعنامه های ضد ایران در تیرماه  سال ۹۴ کاری عظیم 
و بزرگ در تاریخ ایران بود. این کار هیچ وقت تحت  
تأثیر قرار نمی گیرد و یک پیروزی سیاسی دائمی در 
تاریخ ایران است.« رئیس جمهوری گفت: »جمهوری 
اسلامی ایران پرونده PMD را بسته است؛ پرونده ای 
که آمریکا و اسراییل آرزو داشتند آن را سالیان دراز یا 
برای همیشه به عنوان یک معضل برای جمهوری 
اسلامی ایران ادامه دهند. بسته شدن این پرونده 
کاری عظیم و بزرگ است که انجام شده است.«او 
گفت: »بعد از اینکه سال ها در دولت دهم حاضر 
نشدند ایران را بپذیرند، دولت یازدهم کاری کرد که ما از 
تحریم و لیست )FATF(  خارج شدیم و این کاری عظیم 
و بزرگ بود که وزارت خارجه و وزارت اقتصاد ما در دولت 
یازدهم انجام دادند. اکنون با مشکلی مواجه  هستیم 
که امیدواریم باز هم همه تلاش کنیم از این مشکل 
در مقطعی خارج شویم، ولی این کار در دولت یازدهم 
شد.« روحانی گفت که کنوانسیون دریای خزر، توافق 
با عراق برای لایروبی اروند در بغداد و توافق و حضور 
ایران در اتحادیه منطقه ای اوراسیا از اقدامات بسیار 
مهم دولت و وزارت امور خارجه است که انجام شده 
 برای روابط خارجی  از روز اول 

ً
است.او گفت: »اساسا

نگاهی استراتژیک داشتیم و داریم. نگاه ما، تعامل 
بسیار خوب، نزدیک و سازنده با کشورهای منطقه و 
همسایگان است. با بسیاری از کشورهای همسایه 
روابط خوب و نزدیک داریم، به جز آن دو کشوری که 
می خواستند،  اگر  هم  آنها  نخواستند؛  خودشان 

می خواستیم روابط خوب با آنها داشته باشیم.«

دولت همیشه خواهان روابط صمیمی با 
دیگر قواست

روحانی بیان کرد: »دولت به سهم خود همیشه 
خواهان روابط صمیمی و برادرانه در چارچوب قانون 
اساسی با قوه مقننه و قوه قضائیه است. امروز 
هم تصمیم دولت همین است و این تصمیم را 
همیشه ادامه می دهیم. امیدوارم تصمیم دو قوه 
دیگر نیز همین باشد.«رئیس دولت تدبیر و امید 
گفت: »امروز خواست ملت این است که سه قوه 
در کنار هم و دست به دست هم دهیم و بتوانیم 
مشکلات کشور را حل وفصل کنیم. الان نه شرایط 
در  کشور  الان  مگو.  بگو  شرایط  نه  است،  تنش 
شرایط تحریم، فشار و کروناست و این همه دشمن 
»دست  کرد:  تأکید  مجددا  رئیس جمهوری  دارد.« 
شورای  مجلس  سمت  به  برادرانه  و  صمیمانه 
اسلامی، قوه قضائیه و نیروهای مسلح دراز می کنیم. 
رهبر معظم  کنار هم تحت هدایت های  همه در 
انقلاب، می خواهیم کار کنیم.«او گفت: »در فرصت 

باقی مانده دولت که حدود یک سال و یک ماه است، 
می خواهیم همه طرح ها و فعالیت هایی که نیمه کاره 
است، تکمیل و تمام و همه وعده هایی که به مردم 

داده ایم، اجرا کنیم.«

مجلس شادمانی و عزا تا اطلاع ثانوی 
تعطیل است

روحانی درباره تصمیم های اخیر برای مقابله با 
کرونا گفت: »اسفند ۹۸ و فروردین ۹۹ در موج اول 
و  دادیم  هم  دست  به  دست  همه  بودیم.  کرونا 
توانستیم با هماهنگی و همکاری مردم، نیروهای 
مسلح، وزارت بهداشت و همه آنان که به میدان 
رئیس جمهوری  کنیم.«  عبور  اول  موج  از  آمدند، 
گفت: »وقتی به اردیبهشت رسیدیم آرامش و تنفس 
راحتی در کشور تا اوایل خرداد وجود داشت. نیمه 
دوم خرداد با موج جدیدی در استان های دیگر، نه در 
استان هایی که موج اول را داشتیم و در استان هایی 
که در آن دور موجی نبود، مواجه شدیم. ما در این موج 
قرار داریم و ان شاء الله از این موج عبور خواهیم کرد.« 
او گفت: »برای عبور از این موج به تمام استان هایی 
که شرایط قرمز دارند، اختیار دادیم ستاد استانی  آنها 
بتواند تصمیم های لازم برای محدودیت های موقت 
در آن استان ها اتخاذ کند.«روحانی اضافه کرد: »در 
این استان ها برای هر محدودیتی تصمیم بگیرند و 
به ستاد مرکزی در تهران و کمیته بهداشتی و کمیته 
اجتماعی ارایه کنند، آن را تأیید می کنیم تا اجرایی 
( یک سری محدودیت ها را   شود، بنابراین )اختیار
امروز به استان ها داده ایم.« رئیس جمهوری بیان 
کرد: »همچنین به وزارت بهداشت و درمان اختیار 
دادیم مکان های پُرجمعیت که می تواند مشکل زا 
باشد -مخصوصا آنهایی که دقیق مراعات نمی کنند- 
تعطیل یا پلمپ شود و اجتماعات به صورت مجلس 
شادمانی و عزا تا اطلاع ثانوی تعطیل است، برای اینکه 

بتوانیم از مردم حراست و حفاظت کنیم.«

ارایه خدمات به افرادی که ماسک نزنند، 
ع است ممنو

روحانی با اشاره به تصمیم اخیر درباره پوشیدن 
اجباری ماسک گفت: »تصمیم گرفتیم در جاهای 
شلوغ که محل اجتماع مردم است، در مترو، اتوبوس، 
بعضی از بازارچه ها و ادارات دولتی پوشیدن ماسک 
الزامی شود. اگر کسی آمد و دارای ماسک نبود در محل 
سرپوشیده شلوغ به او خدمت ارایه نشود، بنابراین 
مسیرمان را با این مصوبات ادامه خواهیم داد.«  او 
تصریح کرد: »انتظار ما این است که با همکاری همه 
بتوانیم تا پایان تیرماه با اجرای برنامه هایی که داریم، 
وارد مردادی آرام تر شویم.« روحانی گفت: »امیدواریم 
باشد؛  آرام تری  ماه های  ما  برای  شهریور  و  مرداد 
همچنین امیدواریم در فصل پاییز گرفتاری آنفلوآنزا 
به آن صورت نباشد و بتوانیم ان شاء الله از کشور، 
و  حفاظت  مردم  امنیت  و  معیشت  سلامت، 

حراست کنیم.« 

روحانی: تصمیم گرفتیم 
غ که محل  در جاهای شلو
اجتماع مردم است، در 
مترو، اتوبوس، بعضی از 
بازارچه ها و ادارات دولتی 
پوشیدن ماسک الزامی 
شود. اگر کسی آمد و دارای 
ماسک نبود در محل 
غ به او  سرپوشیده شلو
خدمت ارایه نشود

حضور تاجگردون در 
انتخابات مجلس یازدهم 
نیز پُرحاشیه بود و کلیپ 
تبلیغاتی او انتقادهای 
بسیاری در پی داشت. اما 
پس از آنکه تاجگردون 
در حوزه خود با رأی قاطع 
به عنوان نماینده انتخاب 
شد، ۹ نماینده مجلس 
اتهاماتی چون »رانت خواری، 
کسب منافع اقتصادی 
نامشروع و نفوذ شبکه ای از 
طرق مختلف در دستگاه ها 
و شرکت های دولتی و بخش 
عمومی و تشکیک در مدرک 
دکتری« متوجه او کردند

احتمال برگزاری مراسم راهپیمایی اربعین 
امسال ضعیف است

سفیر ایران در عراق اظهار کرد: »تاکنون مقامات 
عراقی به صورت سلبی یا ایجابی در مورد برگزاری 
مراسم راهپیمایی اربعین در سال جاری صحبتی 
نکرده اند.«به گزارش ایسنا، ایرج مسجدی در پاسخ 
به سوالی مبنی بر اینکه با توجه به شیوع ویروس 
آیا امسال مراسم  کرونا در نقاط مختلف جهان، 
راهپیمایی اربعین در عراق برگزار خواهد شد یا نه؟ 
اظهار کرد: »پیش بینی من این است که امسال عراق 
اجازه ندهد زوار خارجی ازجمله زوار ایرانی برای شرکت 
در مراسم اربعین به عراق سفر کنند. به احتمال زیاد 
زوار عراقی نیز محدودیت های  برای  دولت عراق 
زیادی در این باره ایجاد می کند.«او ادامه داد: »بعید 
می دانم امسال، مراسم اربعین به شکل سابق 
برگزار شود و درواقع احتمال برگزاری آن را ضعیف 
می دانم.« مسجدی افزود: »عراقی ها به ما می گویند 
در حال حاضر زود است که بخواهیم در مورد برگزاری 
مراسم اربعین صحبت کنیم و باید ببینیم شرایط به 
چه نحو خواهد بود.« سفیر ایران در عراق همچنین 
گفت: »فعلا تصمیم و دستوری از طرف عراقی ها برای 

برگزاری مراسم اربعین داده نشده است «

تأکید رئیس جدید گروه دوستی ایران و 
ارمنستان بر حفظ روابط چندجانبه با ایران

رئیس جدید گروه دوستی ایران و ارمنستان بر 
حفظ روابط دوجانبه با ایران و به خصوص روابط 
مخیتار  ایسنا،  گزارش  به  کرد.  تأکید  اقتصادی 
و  ایران  دوستی  گروه  جدید  رئیس   هایراپتیان، 
کشور  این  پارلمان  شورای  جلسه  در  ارمنستان 
درباره روابط ایران و ارمنستان گفت: »روابط دوستانه 
ایران و ارمنستان پیشینه تاریخی گسترده ای دارد. 
امروز، مولفه اقتصادی در روابط دوجانبه مستحکم 
اقتصادی میان کشورهای ما کاملا خوب است. » 
هایراپتیان ادامه داد: »همکاری های آموزشی، علمی 
و فرهنگی نزدیک میان دو کشور نیز می تواند نقش 
مهمی در این روابط داشته باشد. البته ما نباید 
از  یکی  که  کنیم  فراموش  را  ایران  ارامنه  جامعه 
و  بوده  ارمنیان  جامعه  کانون های  غنی ترین 
نمایندگی آن در پارلمان ایران به بهترین شکل انجام 

می شود.«

حمیدرضا آصفی:   
اروپا بخشی از نقشه جلوگیری از احقاق 

حقوق ایران بوده است
حمیدرضا آصفی با تأکید بر استیصال آمریکا در 
موضوع پرونده هسته ای ایران گفت: »متأسفانه 
اروپایی ها نیز با آمریکایی ها همراهی می کنند و در 
کرده اند  تلاش  فریبکاری  با  گذشته  چند سال 
بگویند قصد داریم برجام را اجرا کنیم، اما آمریکا اجازه 
نمی دهد.« به گزارش ایسنا، سخنگوی پیشین 
پرونده  ارجاع  احتمال  درباره  خارجه  امور  وزارت 
هسته ای ایران به شورای امنیت سازمان ملل اظهار 
کرد: »در عالم سیاست هر اتفاقی امکان رخ دادن 
دارد، اما حقیقت این است که امکان روی دادن این 
پرونده  ارسال  زیرا  است،  اندک  بسیار  احتمال 
هسته ای ایران به شورای امنیت سازمان ملل به 
لحاظ حقوقی، قانون و نرم های بین المللی هیچ 

توجیهی ندارد.« 

آیت الله جنتی: باید بابت خنثی سازی 
فتنه های ۷۸ و ۸۸ از مردم تشکر کرد

دبیر شورای نگهبان گفت: »باید صمیمانه 
فتنه ها  تمامی  خنثی سازی  بابت  مردم  از 
به  کرد.«  تشکر   ۸۸ و   ۷۸ فتنه های  ازجمله 
نگهبان،  شورای  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش 
آیت الله احمد جنتی، دبیر شورای نگهبان روز 
گذشته در ابتدای جلسه این شورا که با حضور 
اکثریت اعضا برگزار شد، با اشاره به فرارسیدن 
نگهبان  شورای  تأسیس  سالروز  چهلمین 
گفت: »شورای نگهبان پاسدار جمهوریت و 
اسلامیت نظام است و از بدو تأسیس تا امروز 
که چهلمین سالروز تشکیل این نهاد است، 
گذاشته  سر  پشت  زیادی  موفقیت های 
است.« او تأکید کرد: »شورای نگهبان تا جایی 
که توانسته وظایف شرعی، قانونی، اخلاقی و 
حتی پاسخگویی به مردم را به درستی انجام 
داده و تلاش می کنیم وظایف مان را بهتر انجام 

دهیم.«

انتقاد یک نماینده از 
»فراکسیون سازی« در مجلس

از  مجلس  در  ارومیه  مردم  نماینده 
ضمن  و  کرد  انتقاد  مجلس  اولویت های 
اقتصاد  و  معیشت  به  »مجلس  اینکه  بیان 
توجهی ندارد« خواستار جلوگیری از ساختن 

فراکسیون ها و کمیسیون های جدید شد. 
به گزارش ایسنا، سیدسلمان ذاکر در جلسه 
در  اسلامی  شورای  مجلس  گذشته  روز  علنی 
اخیر  اقدامات  و  اولویت ها  از  شفاهی  تذکری 
تنظیم  و  »تهیه  گفت:  و  کرد  انتقاد  مجلس 
شدیدی  آسیب  دچار  مجلس  هفتگی  برنامه 

شده است. 
و  اهم  که  است  این  هیأت رئیسه  خطای 
باید  که  نمی دهد  تشخیص  و  نمی کند  مهم 
امروز انتظارات مردم را برآورده کند. ما هنوز از 
به  که  نکرده ایم  پیدا  نجات  فراکسیون سازی 
درحالی  که  افتاده ایم،  کمیسیون سازی  دام 

اولویت های مجلس این چیزها نیست.« 
تأسیس فراکسیون های متعدد در مجلس 
یازدهم پیش از این هم باعث اعتراض برخی از 
علیرضا  که  جایی  تا  بود  شده  نمایندگان 
عضو  و  یازدهم  مجلس  نماینده  سلیمی، 
از  »تعدادی  بود:  گفته  هیأت رئیسه 
فراکسیون ها عملا در مسیر موازی با یکدیگر 
حرکت می کنند و شاهد موازی کاری در تشکیل 
مثال  به عنوان  هستیم؛  فراکسیون ها  این 
فراکسیون تعاون و کار و فراکسیون تعاون و 
درخواست  که  است  مواردی  ازجمله  همیاری 
تشکیل آنها به هیأت رئیسه واصل شده که هر 
می کنند.«  دنبال  را  مسیر  یک  درواقع  سه 
مجلس  در  صنفی  فراکسیون های  ماجرای 
از  کار  دیگر  که  رفته  پیش  سمتی  به  یازدهم 
فراکسیون های قومی و محلی مانند فراکسیون 
و  زاگرس نشین ها  فراکسیون  یا  تُرک نشین ها 
فراکسیون  »اقدامات  به  و  گذشت   ...
فراکسیون  و  آمریکا«  علیه  پیش دستانه 

»شهید دیالمه« رسید.

ح اصلاح آیین نامه  هفته آینده طر
داخلی بررسی می شود

شورای  مجلس  هیأت رئیسه  سخنگوی 
ح اصلاح آیین نامه داخلی  اسلامی از بررسی طر
کمیسیون  فعالیت  آغاز  و  تشکیل  برای 

قضائی در نشست هفته آتی خبر داد. 
محمدحسین  ملت،  خانه  گزارش  به 
فرهنگی روز چهارشنبه در توضیح دستور کار 
گفت:   اسلامی  شورای  مجلس  آینده  هفته 
چهارشنبه  و  یکشنبه  روزهای  »مجلس 
نشست علنی خواهد داشت، اما دستور کار 
نماینده  است.«  نشده  نهایی  هنوز  صحن 
مجلس  در  آذرشهر  و  اسکو   ، تبریز مردم 
»کمیسیون های  افزود:    اسلامی  شورای 
یکشنبه،  روزهای  نیز  مجلس  تخصصی 
دوشنبه و سه شنبه جلسه خواهند داشت.« 
فرهنگی در توضیح تصمیم هیأت رئیسه برای 
تکمیل اعضای کمیسیون حقوقی و قضائی 
اصلاح  ح  »طر شد:  یادآور  یازدهم  مجلس 
آیین نامه داخلی مجلس مبنی برای تشکیل و 
آغاز به فعالیت کمیسیون قضائی و حقوقی با 
ح  مطر صحن  در  آینده  هفته  نصاب  حداقل 
می شود. در صورت موافقت شورای نگهبان، 
مجوز اصلاح میزان حداقل عضو کمیسیون 

تغییر می کند.«

اعتبارنامه غلامرضا تاجگردون، نماینده گچساران با رأی نمایندگان مجلس رد 
شد. بررسی اعتبارنامه غلامرضا تاجگردون، منتخب گچساران در دستور جلسه 
روز گذشته مجلس شورای اسلامی قرار داشت که با ۱۰۲ رأی موافق، ۱۲۸ رأی مخالف 
و ۲۱ رأی ممتنع از مجموع ۲۵۱ رأی ماخوذه به تصویب مجلس شورای اسلامی 
نرسید. هرچند، پیش از این کمیسیون تحقیق اعتبارنامه تاجگردون را تأیید کرده 
بود و همین مسأله هم باعث اعتراض نماینده بستان شد که رأی گیری درباره 
اعتبارنامه منتخب گچساران را در صحن علنی خلاف قانون دانست و گفت  که این 

کار »بدعتی در قانون گذاری« بوده است. 
آیین نامه« دانست و گفت:  را »برخلاف  غلامرضا نوری رأی گیری مجلس 
»اعتبارنامه آقای تاجگردون به تأیید شعبه و کمیسیون تحقیق رسیده بود، پس 
دیگر رأی گیری در جلسه علنی معنایی نداشت و کاری خلاف قانون صورت گرفت.« 
این در حالی است که بر اساس ماده 3۲ آیین نامه مجلس »چنانچه کمیسیون 
تحقیق، به اعتبارنامه رد شده از سوی شعبه رسیدگی کند و نظر به تأیید اعتبارنامه 
داشته باشد، گزارش آن برای تصمیم گیری مجلس در دستور کار قرار می گیرد و 
سپس گزارش کمیسیون تحقیق به رأی گذاشته می شود. چنانچه رد اعتبارنامه به 

تصویب مجلس نرسد، رئیس جلسه تصویب آن را اعلام می کند.« 
پیش از اعلام نتیجه رأی اعتبارنامه غلامرضا تاجگردون، او جلسه علنی 
مجلس را ترک کرد و در اولین پست خود در صفحه اینستاگرام نوشت: »مجلس 
رأی به اعتبارنامه نداد، تمام و آنچه حجت بود ادا شد. مردم خونسردی خود را حفظ 
کنند.« غلامرضا تاجگردون از چهره های خبرساز مجلس قبلی بود که صلاحیتش 
برای نامزدی در مجلس یازدهم ابتدا رد و پس از مدت کوتاهی تأیید شد. صلاحیت 
تاجگردون در شرایطی تأیید شد که از ۲۴۷ نماینده مجلس دهم، صلاحیت 
۹۰ نفر برای مجلس بعدی رد شد. در آن زمان شورای نگهبان اعلام کرد دلایل 
رد صلاحیت ها عمدتا مالی بوده است. غلامرضا تاجگردون از  سال ۸۶ نماینده 
گچساران و باشت در مجلس شورای اسلامی بود. او در انتخابات  سال ۹۴ هم با 
»لیست امید« اصلاح طلبان وارد مجلس شد؛ موضوعی که باعث شد برخی از آنها 
روز گذشته در دفاع از تاجگردون صحبت کنند. مجتبی رضاخواه، نماینده تهران 
با اشاره به این موضوع در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت: »یکی از دلایل 
رد اعتبارنامه تاجگردون، دفاع بد و مغلطه تعجب برانگیز پزشکیان بود. ایشان با 
اشاره به حدیثی نتیجه گرفت که اگر کسی اتهامات علیه خودش را رد کند، باید آنها 

را نادیده گرفت!« 
حضور تاجگردون در انتخابات مجلس یازدهم نیز پُرحاشیه بود و کلیپ 
تبلیغاتی او انتقادهای بسیاری در پی داشت. اما پس از آنکه تاجگردون در حوزه 
خود با رأی قاطع به عنوان نماینده انتخاب شد، ۹ نماینده مجلس اتهاماتی چون 
»رانت خواری، کسب منافع اقتصادی نامشروع و نفوذ شبکه ای از طرق مختلف در 
دستگاه ها و شرکت های دولتی و بخش عمومی و تشکیک در مدرک دکتری« 
متوجه او کردند. پس از اتمام رأی گیری و رد اعتبارنامه تاجگردون، روح الله نجابت، 
نماینده اصولگرای شیراز نوشت: »این است مجلس انقلابی ...« و رأی به رد 
اعتبارنامه تاجگردون را »گام نخست مجلس یازدهم در مبارزه با فساد« خواند و 
افزود: »مجلس نشان داد عصاره فضائل ملت است. ان شاءالله تا آخر چنین 
می ماند.« باید منتظر ماند و دید که در ادامه مجلس یازدهم با موضوعات دیگر 

چگونه برخورد خواهد کرد. 

تاجگردون  از مجلس حذف شد 
نمایندگان مجلس به اعتبارنامه نماینده گچساران رأی ندادند
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